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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ Č. 50 
 
Datum:  23.01.2024 
 
Přítomní:   
prezenčně:  Hasík, Janků, Kočan, Kolaříková, Matejko – Peterka, Rykalová, Slaný, Weiss 
online:  Gondková, Hledík, Kamrádová, Kania, Klepek, Stavárek 
 
Omluveni: Foltisová, Gongol, Hradilová, Tvrdoň 
 
Hosté: Gráf, Birgus 
 

Zahájení 
 
1. Úvodní slovo a zahájení: místopředsedkyně RVH doc. Weiss přivítala členy Rady pro vnitřní hodnocení 
Slezské univerzity v Opavě a následně konstatovala, že je přítomno 14 z 18 členů a Rada pro vnitřní hodnocení 
Slezské univerzity v Opavě je usnášeníschopná.  
Poté seznámila přítomné s programem zasedání a dotázala se, zda jsou návrhy na jeho změnu či doplnění, přičemž 
žádné návrhy nebyly vzneseny. 
Jednání proběhlo hybridní formou, kdy část přítomných byla připojena prostřednictvím aplikace MS Teams. 
 

Průběh jednání 
 

1. Žádosti o akreditace  

Projednávané žádosti 

Žádost o akreditaci doktorského SP Tvůrčí fotografie v kombinované formě studia 

- žádost předkládá FPF, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila pracovní skupinu ve složení 
doc. Hasík (zpravodaj), doc. Gongol 
Prof. Birgus, jako garant SP, představil obsah SP, zmínil úspěšnost dosavadních absolventů a doplnil informace  
o akademické hodnosti pracovníků ITF, zmínil publikační a výstavní činnost a celkovou úspěšnost celého ITF. 
Dále charakterizoval obsah doktorských prací, které jsou složeny z teoretické i praktické části, přičemž praktickou 
část tvoří výstavní soubory. K daným informacím nezazněl žádný další dotaz či připomínky, proto bylo předáno 
slovo doc. Hasíkovi, jakožto zpravodaji pracovní skupiny. Ten konstatoval, že materiál vypovídá o odborném 
potenciálu, a že není pochyb o kvalitním zajištění SP. Připadnou slabinou může být vysoký průměrný věk osob 
zabezpečujících SP (včetně garanta SP), nicméně žádost obsahuje ohledně této skutečnosti také vyjádření 
zajištující kontinuitu a není proto překážkou, která by bránila podání žádosti. Dále upozornil, že žádost obsahuje 
formální nedostatky, které jsou souhrnně uvedeny v kontrolním listu, přičemž tyto nedostatky je nutné odstranit  
s přihlédnutím ke specifikům uměleckých oborů (např. uvedení delší než pětileté historie v souvislosti s tvůrčí 
činností apod.). Především, je potřeba dopracovat tzv. výstupy z učení v profilu absolventa, odstranit formální 
nedostatky ve smyslu překlepů a jazykových nesrovnalostí, zejména v sebehodnotící zprávě, ale i v jiných částech 
žádosti.  
Následně ještě reagoval prof. Birgus, který doplnil informaci o tom, že v žádosti je informace o případném jeho 
nástupci, jakožto garanta SP, kterým je doc. Podestát – profesura by měla být udělena v průběhu letošního roku. 
Co se týče věku docentů, tak na ITF z mladších kolegů působí doc. Pospěch, dále také Dr. Pepe  
a Dr. Durczak, kteří by v horizontu dvou let měli získat docenturu. U pětileté historie byla snaha dodržet časové 
rozmezí od roku 2018 do současnosti, formální nedostatky v profilu absolventa i v jiných částech žádosti budou 
odstraněny. 
Doc. Hasík zdůraznil přepracování profilu absolventa, přičemž zpracování v podobě znalostí, kompetencí  
a dovedností je to hlavní, co by profil absolventa obsahovat měl, aktuálně tam tyto informace chybí, dále nelze 
znalosti zaměňovat za dovednosti. 
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Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s připomínkami předložit žádost o akreditaci 
doktorského SP Tvůrčí fotografie v kombinované formě studia na Národní akreditační úřad. 

PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Žádosti po připomínkách 

Žádost o prodloužení a rozšíření akreditace profesního navazujícího magisterského SP Multimediální 
techniky 

- žádost předkládá FÚ, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila (na 48. zasedání RVH, 
28.11.2023) pracovní skupinu ve složení prof. Stavárek (zpravodaj), Dr. Kolaříková.  V rámci 49. zasedání RVH 
(19.12.2023) bylo přijato Usnesení RVH – „po odstranění nedostatků předložit žádost o prodloužení a rozšíření 
akreditace profesního navazujícího magisterského SP Multimediální techniky Radě pro vnitřní hodnocení Slezské 
univerzity v Opavě.“ 
 
Prof. Stavárek, jako zpravodaj pracovní skupiny stručně shrnul všechny připomínky, které byly zmíněny  
na předešlém zasedání Rady vnitřního hodnocení Slezské univerzity v Opavě – projednávaly se připomínky 
k publikační činnosti, k jazykovým kompetencím, dále byla zmíněna absence cizího jazyka ve studijním plánu SP 
a záležitosti týkající se uměleckých projektů, spolupráce s praxí, a nejvýznamnější věc, která byla projednávána, 
byla kvalita studijních opor u kombinované formy studia. Aktuálně jsou již všechny připomínky v akreditačním 
spise zapracovány a stávající podoba akreditačního spisu je způsobilá pro zaslání na Národní akreditační úřad. 
Studijní opory kombinované formy studia jsou zpracovány v souladu se standardy, struktura pro všechny předměty 
je jednotná, studijní opory obsahují adekvátní studijní materiály.  
 
Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 

Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem předložit žádost o prodloužení  
a rozšíření akreditace profesního navazujícího magisterského SP Multimediální techniky na Národní akreditační 
úřad. 

PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 

Různé 
 

1. Zpráva o hodnocení profesního bakalářského SP Marketing 
  
- zprávu předkládá pracovní skupina ve složení doc. Rykalová (zpravodaj), doc. Hledík 
 
Doc. Rykalová, jako zpravodajka pracovní skupiny seznámila přítomné se zprávou daného SP, pracovní skupina 
zpracovávala podklady pro hodnocení, přičemž vycházela z těchto dokumentů: žádost o udělení akreditace SP, 
sebehodnotící zpráva vypracovaná garantkou SP doc. Starzycznou, a výroční zprávy o činnosti SU OPF v Karviné.  
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V rámci hodnocení SP probíhala potřebná jednání i schůzka s garantkou SP, z této schůzky byl pořízen zápis, který 
obsahuje závěrečná ustanovení: …“organizace a zajištění SP je na dobré úrovni. Garantka je aktivní ve snaze  
o rozvoj studijního programu i ve spolupráci s praxí a hledání nových příležitostí pro studenty. Připravuje 
reakreditaci SP, ve které by ráda promítla také nové zkušenosti a doporučení, která vyplynou z diskuzí s odborníky 
z praxe u připravovaných kulatých stolů. Garantka si je vědoma rizik pro budoucnost SP, velký potenciál však vidí 
v profesním zaměření SP, připravujícím absolventy pro trh práce, mj. díky možnosti získat praktické dovednosti 
již v rámci studia. Konkrétní závěry jsou již součástí závěrečné zprávy.“ 
Pracovní skupina vypracovala hodnotící zprávu, ke které se vyjádřila garantka SP i vedoucí součásti, následně 
byla formulována i doporučení v pokračování činnosti garantky SP ve smyslu rozvoje SP. Doc. Klepek poděkoval 
pracovní skupině za hodnocení a zmínil, že doporučení budou zapracována v rámci další reakreditace daného SP. 
 
Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje zprávu o hodnocení profesního SP Marketing. 
 
PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
2. Zpráva o hodnocení profesního bakalářského SP Managemet v sociálních službách 
 
 - zprávu předkládá pracovní skupina ve složení Dr. Janků (zpravodaj), Dr. Matejko – Peterka 
 
Dr. Janků, jako zpravodajka pracovní skupiny seznámila přítomné se zprávou daného SP, pracovní skupina 
zpracovávala podklady pro hodnocení, přičemž vycházela z těchto dokumentů: žádost o udělení akreditace SP, 
sebehodnotící zpráva vypracovaná garantkou SP doc. Duháček Šebestovou, výroční zprávy o činnosti SU OPF 
v Karviné a webové stránky součásti. V rámci hodnocení SP probíhala potřebná jednání i schůzka s garantkou SP, 
na které proběhly diskuze o realizaci SP. Zajištění SP po odborné personální stránce odpovídá standardům, 
publikační činnost za dobu realizace SP byla navýšena, projektová činnost byla podpořena výzkumným projektem 
TAČR. Jediným potenciálně kritickým místem je malý počet studentů i absolventů daného. Důvodem této 
skutečnosti může být název SP, který aktuálně tematicky evokuje spojitost se zákonem o sociálních službách č. 
108/2006 Sb., proto by bylo vhodné posílit vnímaní SP podle svého názvu  
a obsahu. S garantkou SP bylo dohodnuto, že v rámci reakreditace SP bude také upřesněna odborná praxe,  
který není aktuálně v akreditačním spise obsahově rozepsána, dále pracovní skupina doporučuje diskuzi ke změně 
názvu SP, tak aby nevytvářel přímou spojitost se zákonem o sociálních službách č. 108/2006 Sb.. Doc. Klepek 
poděkoval pracovní skupině za hodnocení a zmínil, že změna názvu SP je již projednávána. 
 
Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje zprávu o hodnocení profesního SP Management 
v sociálních službách 
 
PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
3. Termíny zasedání RVH - doc. Weiss informovala o stanovených termínech zasedání RVH: byly stanoveny 
tyto termíny: 05.03.2024, 16.04.2024, 28.05.2024 a 25.06.2024, přičemž jednání proběhne vždy od 13 hod. 
 
4. Metodický pokyn k distanční formě vzdělání – Dr. Kolaříková vznesla dotaz v souvislosti s přípravou 
Metodického pokynu k distanční formě vzdělání, a to ve smyslu plánovaného termínu vydání. Doc. Weiss 
informovala, že daný předpis se již připravuje a bude zaslán k připomínkám do konce ledna 2024. 
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6. Ukončení: Doc. Weiss poděkovala členům RVH za účast a jednání ukončila. 
 
 
Materiály pro příští zasedání je nutno dodat Bc. Holčapkové nejpozději do pondělí 26.02.2024, 8 hod. 
 
Za správnost odpovídá: doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 
 
Zapsala: Bc. Šárka Holčapková 
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